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Raadsnieuws
Veldhoven krijgt eigen 
ombudsman
Alles wijst erop dat Veldhoven in 2024 een eigen ombudsman krijgt. Een raadsvoorstel met die 
strekking kan rekenen op een raadsmeerderheid, zo bleek afgelopen week bij de oordeelsvormen- 
de vergadering.

Veldhoven
Op maandag 15 mei vond deel twee van de oordeelsvormende 
vergadering plaats. Er werd onder andere gesproken over een 
lokale ombudsman en de eerste bestuursrapportage.

Met ‘Raadsnieuws’ heeft de gemeenteraad van Veldhoven een 
eigen medium. De artikelen bevatten een impressie van de 
raadsvergadering, geschreven door een onafhankelijk journalist 
in opdracht van de gemeente.

Burgemeester en wethouders voeren hiermee 
een motie uit, die tijdens de begroting 2023 was 
ingediend door D66 en de overige coalitiepartij
en, gesteund door Senioren Veldhoven. De motie 
haalde toen een ruime meerderheid, maar leidde 
nu tot een verbeten politiek debat. De grote op
positiepartijen GBV en VVD, samen 11 zetels, zijn 
uitgesproken tegenstander van een lokale om
budsman.

Jurre van der Velden (GBV) twijfelt openlijk aan 
de meerwaarde van zo’n functionaris. “In de af
gelopen drie jaar waren er 226 klachten, waarvan 
er maar vijf zijn doorgezet naar de Nationale Om
budsman (NOM). Dat zijn er minder dan twee per 
jaar. Uiteindelijk is er door de NOM maar één on
derzoek uitgevoerd, dat uiteindelijk met een brief 
is afgehandeld. Dus: wat is dan nut en noodzaak 
van een eigen ombudsman?”

Chantal Gonzales, fractieleider 
VVD, viel hem bij. “Gelukkig wor
den verreweg de meeste klachten - 
96,50Zo - op informele wijze opgelost in 
de eerste lijn. Overigens lees ik niets 
over de extra kosten die met het aan
stellen van een eigen ombudsman 
gepaard gaan." Van der Velden

“Uiteindelijk gaat het er toch om dat mensen die 
klachten hebben bij hun eigen gemeente terecht 
kunnen. Daar heb je geen ombudsman voor no
dig.”

‘Afstand met burger verkleinen’
De voorstanders van een lokale ombudsman 
hanteerden zonder uitzondering hun eigen man
tra: zo iemand verkleint juist de afstand tussen 
overheid en burger. “Dat is de reden dat wij des
tijds samen met Senioren Veldhoven deze mo
tie hebben ingediend”, verklaarde Piet Wijman 
(D66). “Iedere burger moet zich gehoord voelen." 
Ook Rian Bolt (GroenLinks/PvdA) benadrukt het 
laagdrempelige karakter van een eigen ombuds
man, die zij als tweedelijns zorg betitelt, bedoeld 
voor klachten die in de eerste lijn niet worden op
gelost. “Dat is ook in het belang van de vele mi

granten in onze gemeente."

Jacob Beens (Hart voor Veldhoven) 
vergeleek het kleine aantal za
ken dat bij de Nationale Om

budsman terecht komt met het 
topje van de ijsberg. “Veel klachten 
worden inderdaad zichtbaar in de 
eerste lijn opgelost. Maar onder de 

waterlijn kun je heel wat klach

ten vermoeden die op dit moment niet zichtbaar worden. Daar kan 
een eigen ombudsman een grotere rol vervullen.”

Ton Bolsius (CDA) sprak van een ‘kroonjuweel’ uit het coalitieak
koord, dat hij de coalitie graag gunde. “Leg je daar nu maar bij 
neer", maande hij half serieus de tegenstribbelende oppositie. “Je 
weet bij voorbaat dat je dit niet gaat winnen.”

Politiek onderwerp
Burgemeester Marcel Delhez, die het raadsvoorstel namens het 
college verdedigt, noemt het instellen van een lokale ombudsman 
een ‘mooi politiek onderwerp’. “De uitvoering van deze motie is een 
wens van de coalitiepartijen plus Senioren Veldhoven. Ik snap de 
voorbehouden van GBV en VVD. De tijd zal leren of deze werkwij
ze efficiënter is dan via het instituut Nationale Ombudsman. Voor 
het geld hoeft u het in elk geval niet te laten. Nu dragen we ook al 
30.000 euro bij aan de NOM."

De burgemeester zei dat er landelijk genoeg voorbeelden zijn van 
een lokale ombudsman die goed functioneert. “Ik denk dat het in
derdaad zo werkt, dat zo’n functionaris vaker wordt benaderd dan 
zijn landelijke evenknie. Wat mij betreft zijn de voordelen groter 
dan de nadelen.”

Ietwat verrassend volgden VVD, en even later ook GBV, de raad van 
Ton Bolsius op: zij leggen zich bij de politieke realiteit neer. Er komt 
dus geen tweede debatronde meer.

Ongekende meevaller van 7 miljoen in begroting 2023
geval blijft er nog altijd een positieve bijstelling van ruim 6 miljoen 
over.”

Seinen op groen
In het algemeen kan de raad tevreden terugkijken op de financiële 
ontwikkelingen in de eerste maanden van 2023; de meeste seinen 
staan op groen, slechts enkele staan in het door B&W gehanteerde 
stoplichtmodel op oranje of rood.
“We zitten kennelijk fijn op schema", constateerde Peter Saris 
(VVD). “Maar betekent dit ook dat wij het beter doen dan gemid
deld, in vergelijking met andere gemeenten?” Op die vraag kwam 
geen antwoord van het college. Wel over bouwgrond op bedrijven
terrein Habraken. “Die is in het recente verleden zeker niet te laag 
gewaardeerd.”
Wethouder Thomas van Broekhoven (HvV) is momenteel doende 
om bestaande regionale afspraken open te breken, met als doel 
daar meer gronden uit te geven. “De oproep van ondernemers is 
in dit opzicht helder, er moet meer bedrijfsgrond beschikbaar ko
men.”

Liever sparen dan uitgeven
Een opmerkelijk pleidooi kwam van CDA-woordvoerder Joop Hor
sten. In weerwil van het miljoenenoverschot pleit hij juist voor 
spaarzaamheid. Hij voorziet een onzekere toekomst. “De porte
monnee van het rijk is leeg. Er zal in Den Haag bezuinigd moeten 
worden en dat zal ook voor ons gevolgen hebben. Zet dus inci
dentele meevallers opzij voor later!" Ook Peter Cattenstart (HvV) 
maant tot voorzichtigheid.

Bij Senioren Veldhoven ontstond irritatie omdat er vanuit het col
lege geen antwoord kwam op veel van hun vragen. “Te technisch", 
kreeg woordvoerder Mark van Hulst te horen. Zo wil hij weten of 
dit jaar eindelijk wordt begonnen met de verkeersontsluiting Juli- 
anastraat - Peter Zuidlaan. Op zijn vragen wil hij graag vóór 6 juni 
antwoord.

Een eerste bestuursrapportage (Burap) over 2023 met een positieve bijstelling van de begroting 
van liefst 7,1 miljoen euro! De Veldhovense raad is inmiddels wel gewend aan flinke schommelin
gen in een begrotingsjaar, maar dit is toch ongekend.

De verklaring van deze meevaller is echter een
voudig: verkoop van grond op De Run 1000 en 
7000, met name aan ASML. Wethouder Jeroen 
Rooijakkers (GroenLinks/PvdA) drukte dan ook 
direct opkomende euforie de kop in: de ‘winst’ is 
incidenteel en zeker niet structureel!

Jurre van der Velden om eenmalig geld terug te 
geven aan de inwoners. Hij stelde een bedrag van 
650.000 euro voor, wat ongeveer overeenkomt 
met de extra verhoging van 4,70Zo van de OZB in 
2023. GBV stemde destijds tegen die verhoging. 
“Wij komen daar bij het vaststellen van de jaar
rekening 2023 zeker op terug. Incidenteel geld te
ruggeven aan de burger is altijd mogelijk. En in ditToch opperde oppositiepartij GBV bij monde van


